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INTERPELACJA 

dot. odbudowy wieży Quistorpa.  

 

W 2009 roku Pani Małgorzata Gwiazdowska, miejski konserwator 

zabytków, zleciła wykonanie koncepcji architektonicznej odbudowy wieży 

Quistorpa, która znajduje się na Wzgórzu Arkony w Lasku Arkońskim. 

Przedstawiony wówczas projekt zakładał budowę przeszklonej wieży stojącej 

na zabytkowych, kamiennych podstawach1. 

 

                                                             
1 https://gs24.pl/sensacja-w-szczecinie-wieza-quistorpa-bedzie-szklana/ar/5342188 [dostęp: 25.01.2019 r.] 

https://gs24.pl/sensacja-w-szczecinie-wieza-quistorpa-bedzie-szklana/ar/5342188


 

W 2011 roku media informowały, że: „prace konserwatorskie zakończyły 

się także w wieży Quistorpa. W wybudowanym na początku ubiegłego wieku 

zabytku odsłonięto między innymi oryginalną posadzkę. Uporządkowano także 

teren wokół niego. Prace kosztowały 25 tysięcy złotych”. 

24 czerwca 2004 r. Zachodniopomorski Wojewódzki Konserwator 

Zabytków wpisał wieżę Quistorpa jako obiekt będący „ruiną”, który należy 

pozostawić w istniejącej formie bez zmiany bryły budowli. Obiekt ten nakazał 

również „monitorować i zapobiegać na bieżąco ewentualnemu pogorszeniu 

stanu technicznego zachowanego fragmentu zabytku”. 

Z uwagi na walory turystyczne miejsca, na podstawie art. 24, ust. 3 

ustawy o samorządzie gminnym wnoszę o odpowiedź na poniższe pytania:  

 Ile kosztowało wykonanie koncepcji architektonicznej odbudowy 

wieży Quistorpa? 

 Czy Gmina Miasto Szczecin (GMS) planuje likwidację, odbudowę 

bądź przebudowę Wieży Quistorpa? Jeśli tak to kiedy, jakim 

kosztem? 

 Jak GMS monitoruje i zapobiega pogorszaniu się stanu technicznego 

zachowanego fragmentu zabytku? Na przedstawionych poniżej 

zdjęciach można zauważyć, ze obiekt jest w dalszym ciągu 

dewastowany. 

 

Pan Prezydent Krzystek rządzi Szczecinem już czwartą kadencję, 

w ciągu dwunastu lat nie zrobił nic, aby przywrócić wieży 

Quistorpa oraz jej okolicy ich dawny blask. Apeluję, aby rozpocząć 

rzeczywiste prace nad odbudowaniem tego zabytku i zmianą jej 

nazwy na polską.  



 

 



 

 

 

Łączę wyrazy szacunku, 

Dariusz Matecki 


